
 

Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy  
z dnia 25 września 2013r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Ratajczak 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak  
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy 
Anna Woźniak – Tyczka - Radca Prawny  
Anna Jaszczyńska – inspektor ds. planowania przestrzennego i zamówień publicznych 
Michał Żelazek – dyrektor GOKIS 
Ewa Mendel – projektant Biuro Urbanistyczne w  Poznaniu 
Tomasz Naborczyk – GEO Renewables Wind Field Wielkopolska 
Marcin Sobczyk – GEO Renewables Wind Field Wielkopolska 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż proponowana jest zmiana porządku 
obrad polegająca na rozszerzeniu porządku obrad o punkt 13a „Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej”. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w ww. sprawie. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych.  
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 

 



 

2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kleszczewo, dla terenu działek o nr ewidencyjnych 113/2 i 116/1 
położonych w Tulcach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kleszczewo dla części obrębów geodezyjnych 
Krerowo, Markowice, Zimin, Krzyżowniki, Kleszczewo, Poklatki, Śródka. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom                   
w miejscowościach Gowarzewo i Kleszczewo 

8. Podjęcie uchwały sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z hal sportowych należących 
do Gminy Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z hal sportowych należących 
do Gminy Kleszczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie 
inwestycyjne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013-2024. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo  dla terenów we wschodniej części gminy. 

13a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania 
Planu gospodarki niskoemisyjnej. 

14. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie – działalność 
merytoryczna i finansowa za I półrocze 2013r. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/243/2013 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, dla terenu działek o nr ewidencyjnych 

 



 

113/2 i 116/1 położonych w Tulcach przedstawiła Pani Mendel. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał z czego wynika znajdujący się w rozdziale 2 § 10 zapis 
zakazujący lokalizacji wolnostojących urządzeń reklamowych? 

Pani Mendel wyjaśniła, że jest to efektem doświadczenia zawodowego i świadomości 
co do negatywnego wpływu tych urządzeń na ład przestrzenny. 

Radny Drzewiecki zapytał, czy jeżeli obszar uznaje się za teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej to nie należałoby wyznaczyć ilości miejsc parkingowych? 

Pani Mendel wyjaśniła, że plan ustala dwa miejsca postojowe na działkę. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/243/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/244/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo dla części obrębów 
geodezyjnych Krerowo, Markowice, Zimin, Krzyżowniki, Kleszczewo, Poklatki, Śródka 
przedstawiła Pani Jaszczyńska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/244/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/245/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania 
nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo i Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/245/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/246/2013 w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania               
z hal sportowych należących do Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  

 



 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/246/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/247/2013 w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z hal 
sportowych na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/247/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXXIII/248/2013 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na zadanie inwestycyjne przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji.  
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Uchwała nr XXXIII/248/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/249/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/249/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/250/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/250/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

 



 

Ad. 13 porządku posiedzenia 
Projekt uchwały nr XXXIII/251/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów we wschodniej części gminy przedstawiła 
Pani Jaszczyńska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Lesiński poprosił o podanie prawdopodobnych parametrów siłowni 
wiatrowych w Gminie Kleszczewo. 

Pan Naborczyk odpowiedział, że wysokość wieży to maksymalnie 140m i 4,5MW 
mocy, natomiast prawdopodobne parametry budowli w Gminie Kleszczewo to 120m 
wysokość wieży  i 56m długość śmigła, oraz 3MW mocy.  

Przewodniczący Lesiński zapytał czy wraz ze wzrostem wysokości wieży zwiększa               
się także odległość od zabudowań? 

Pan Naborczyk odpowiedział, że w polskim prawie obowiązuje odległość turbin                
w porze nocnej 45dB od zabudowy zagrodowej i w porze dziennej 40dB od zabudowy 
jednorodzinnej. Ta odległość jest spełniona przy ok. 320m natomiast planowane lokalizacje   
są w odległości ok. 600m od zabudowań. 

Radna Wojciechowska zapytała, czy oblodzone skrzydła siłowni stwarzają zagrożenie? 
Pan Naborczyk odpowiedział, że pracująca turbina nie ma prawa się oblodzić. Jeżeli 

natomiast dojdzie do oblodzenia nieruchomej turbiny to w ogóle nie zacznie ona pracować. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/251/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13a porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXIII/252/2013 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia                     
do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej przedstawił Pan Wójt. Pan 
Wójt poinformował, że Plan gospodarki niskoemisyjnej sporządzany jest jako wypełnienie 
obowiązków wynikających ze zobowiązań, określonych w ratyfikowanym przez Polskę 
Protokole z Kioto oraz w pakiecie klimatyczno – energetycznym przyjętym przez Komisję 
Europejską w grudniu 2008r. Dodatkowo potrzeba sporządzenia i realizacji Planu gospodarki 
niskoemisyjnej jest zgodna z polityką Polski i wynika z założeń Narodowego Programu 
Rozwoju Gospodarki Niskoemisyjnej przyjętych przez Radę Ministrów 16 sierpnia 2011r.  

Pan Wójt wyjaśnił, że propozycja uchwalenia tego Programu pojawiła się podczas 
posiedzenia Rady Aglomeracji Poznańskiej w związku z faktem, iż gospodarka 
niskoemisyjna jest jednym z kluczowych celów zawartych w programach Unii Europejskiej             
i znaczna część funduszy dla samorządów w latach 2014 – 2020 będzie skierowana na 
ograniczenie emisji szkodliwych zanieczyszczeń do atmosfery. Program ten opracowany 
zostanie wspólnie dla wszystkich członków Stowarzyszenia Metropolia Poznań. Pan Wójt 
poinformował, że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ogłosił 
konkurs skierowany do jednostek samorządu terytorialnego oraz ich związków, stowarzyszeń 
i porozumień, które przygotowują plany gospodarki niskoemisyjnej. Wysokość możliwej do 
pozyskania kwoty dotacji pochodzącej z Funduszu Spójności wynosi 85% kosztów 
kwalifikowanych. Niniejsza uchwała wymagana jest jako załącznik do wniosku                      
o dofinansowanie, który musi zostać złożony do końca października br. Udział finansowy 
samorządów stanowiły będą środki przekazane przez Metropolię Poznań m.in. ze składek 
gmin członkowskich.  

 



 

Radny Drzewiecki zapytał czy podjęcie tej uchwały wygeneruje jakiekolwiek koszty         
dla gminy? 

Pan Wójt wyjaśnił, że 85% kosztów pokryje prawdopodobnie Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, a pozostałą część środków stanowiącą udział 
samorządu przekaże na ten cel Metropolia Poznań. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/252/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Dyrektor Żelazek poinformował, że  GOKiS  działa na podstawie planu rzeczowo               
– finansowego, realizując zadania własne gminy w zakresie kultury i sportu. Wszystkie 
przedsięwzięcia podejmowane są w oparciu o przekazane GOKiS - owi w zarządzanie 
obiekty gminy. 
W  jednostce zatrudnionych jest 11 osób, w tym:  
- 2,5 etatu w bibliotece, 
- 8,5 etatu w Ośrodku Kultury i w halach sportowych. 

Działania GOKiS finansowane są przede wszystkim z dotacji podmiotowej z budżetu 
gminy, oraz z przychodów własnych. Łącznie dotacja wynosi 896.905zł i przeznaczona jest 
na: 
- dotację dla bibliotek (rozdz. 92116) 155.369zł, co stanowi ok. 15% budżetu jednostki, 
- dotację dla pozostałych działań jednostki (rozdz. 92114) 741.546 zł,  co stanowi ok. 72% 
budżetu jednostki. 

Następnie Dyrektor Żelazek dokonał finansowego podsumowania działalności GOKIS              
za  I półrocze 2013r., a informacja o przebiegu wykonania planu finansowego w tym okresie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia dyrektor omówił działalność merytoryczną, którą częściowo 
przedstawił też w formie prezentacji multimedialnej. W związku z działalnością GOKiS              
na terenie gminy odbywają się następujące wydarzenia interdyscyplinarne: 
Ø imprezy związane z Nowym Rokiem, 
Ø Akcja  Zima,   
Ø Imprezy związane z sezonem halowym (zimowym), w tym Dzień Kobiet, 
Ø Imprezy wiosenne, wśród których po raz pierwszy odbyła się majówka ekologiczna             

i akcja  „Polska biega”,  
Ø Dni Gminy Kleszczewo. 
Ponadto GOKiS przygotowuje Akcję Lato tj. półkolonie, festyny sołeckie, festyn 

„Żegnamy wakacje”. Jednostka zaangażowana jest w działania Fundacji PROJEKT  LIGA, 
która organizuje rozgrywki amatorskiej ligi piłki nożnej. Wioną rozgrywana jest także                  
na gminnych obiektach Liga Mistrzów, w której uczestniczą najlepsze zespoły z podobnych 
lig z okolicznych powiatów. 

Dyrektor Żelazek podkreślił, że znaczącym elementem działalność jednostki                           
jest redagowanie  i publikacja gazety mieszkańców Gminy Kleszczewo „SAMORZĄD”.                 
W pierwszym półroczu 2013r. wydano 6 numerów, z których dwa, które dotyczyły PIT-ów              
i gospodarki odpadami były rozprowadzone wśród mieszkańców bezpłatnie. 

Dyrektor poinformował, że w ramach Ośrodka Kultury w Kleszczewie prowadzona jest 
następująca działalność: 

Ø koła zainteresowań: 

 



 

o warsztaty plastyczne, 
o warsztaty fotograficzne, 

Ø zespoły: 
o Kleszczewianki – Kleszczewskie Spotkania Grup Kolędniczych i Jasełkowych, 
o  Stokrotki – Przegląd Pieśni Biesiadnej,  
o Trio Gitarowe – występy i pokazy, 

Ø gminny Konkurs Piosenki Szkolnej i Młodzieżowej, 
Ø gminny Konkurs Piosenki Przedszkolnej, 
Ø wystawa prac uczestników warsztatów plastycznych.  

Następnie Dyrektor Żelazek podsumował działalność obiektów sportowych.  
W Kleszczewie GOKiS  podlegają: 

Ø hala sportowa, 
Ø „orlik”, 
Ø boisko trawiaste duże , 
Ø boisko szkolno – treningowe.  

W Tulcach natomiast: 

Ø hala sportowa, 
Ø „orlik”, 
Ø boisko trawiaste szkolno – treningowe. 

Ponadto GOKiS nadzoruje funkcjonowanie: 

Ø boiska ze sztuczną trawą w Ziminie 
Ø placów zabaw w poszczególnych miejscowościach. 

Przy GOKiS działa także Uczniowski Klub Sportowy „PIONIER”, którego oferta obejmuje: 

Ø sekcję tenisa stołowego, 
Ø sekcję karate, 
Ø sekcję szachową, 
Ø sekcję piłki ręcznej. 

GOKiS uczestniczy w organizacji wydarzeń takich jak np.:  

Ø przegląd zespołów ludowych Tulce KUKUŁECZKA – pomoc organizacyjna, 
Ø pokazy tańca Studia Tańca A. Tatały w Tulcach i Kleszczewie, 
Ø turnieje firmowe w piłkę nożną SOLARIS. 

Ponadto, GOKiS współpracuje z innymi organizacjami i jednostkami m.in.:                      
UG w Kleszczewie, ZK w Kleszczewie, ZS w Kleszczewie, ZS w Tulcach, SP w Ziminie, 
Przedszkola Niepubliczne w Tulcach (Bajkowa Kraina) i Gowarzewie (Balbinka), Rady 
Sołeckie i sołtysi w poszczególnych miejscowościach, Stowarzyszenie Rozwoju Oświaty               
i Upowszechniania Kultury na Wsi w Ziminie, Stowarzyszenie „Światowid”, Stowarzyszenie 
„Pomagam”, OPS, ZG OSP, Drużyna Harcerska i Zuchowa, KS „Clescevia”. 

Dyrektor Żelazek poinformował, że do końca bieżącego roku GOKiS planuje jeszcze 
zorganizować m.in.: Dzień Seniora, Wieczornicę Patriotyczną, Zaduszki Bluesowe i turnieje 
piłki nożnej. 

 

 



 

Ad. 15 porządku posiedzenia 
Przewodniczący Lesiński poinformował, że komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie, którego 
tematem było wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2013r., oraz sprawy bieżące 
wynikające z działalności gminy.  
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
06.09.2013r. – spotkanie w Urzędzie Gminy z zastępcą Komendanta Komisariatu Policji            
w Kórniku Panem Kaźmierczakiem i kierownikiem tymczasowego rewiru dzielnicowych           
w Kleszczewie Panem Arkadiuszem Bieleckim, dotyczące kwestii funkcjonowania 
tymczasowego rewiru dzielnicowych, 
9 - 27.09.2013r. - zebrania wiejskie, poświęcone funduszowi sołeckiemu. Tematem 
przewodnim są zmiany w gospodarce odpadami, 
12.09.2013r. - ćwiczenia Jednostek Ochotniczej i Państwowej Straży Pożarnej na terenie 
Zespołu Szkół w Kleszczewie, zorganizowane z inicjatywy OSP Kleszczewo przy udziale 
PSP i pozostałych jednostek z gminy Kleszczewo oraz jednostek z Kostrzyna i Kórnika. 
Przeprowadzone manewry miały na celu sprawdzenie stopnia opanowania umiejętności 
zachowania się w sytuacji zagrożenia pożarem uczniów i pracowników szkoły oraz zasad 
postępowania na wypadek pożaru służb ratowniczych. Pan Wójt podkreślił bardzo dobrą 
organizację całej akcji, 
18.09.2013r. – posiedzenie Rady Metropolii Poznań, podczas którego podjęto decyzję               
o występowaniu Stowarzyszenia Metropolia Poznań jako Związku ZIT. W perspektywie 
finansowej 2014-2020 Komisja Europejska zaproponowała nowe instrumenty, które mają 
przyczynić się do poprawy wykorzystania środków strukturalnych na określonych obszarach. 
Jednym z takich instrumentów są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne, które mają służyć 
realizacji zintegrowanej strategii rozwoju danego terytorium. Planowany przez Urząd 
Marszałkowski obszar ZIT obejmuje gminy powiatu poznańskiego oraz Kaźmierz, Łubowo i 
Neklę. W proponowanej formie obszar ten nie obejmuje natomiast Obornik, Skoków, 
Szamotuł i Śremu, które należą do Stowarzyszenia Metropolia Poznań. Ostateczna decyzja w 
kwestii delimitacji obszaru ZIT należy  do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 
Istotnym, zdaniem Pana Wójta jest fakt, na ile tematy podlegające finansowaniu z tej puli 
pieniędzy będą dotyczyły wszystkich gmin, w tym Gminy Kleszczewo. Metropolia Poznań 
zamierza zainwestować w rozwój kolei metropolitalnej, które to przedsięwzięcie pomija 
Gminę Kleszczewo i Tarnowo Podgórne. Pan Wójt zabiega więc aby dofinansowaniem objąć 
też gminną komunikację autobusową, co uzależnione może być od zgodności takiego 
przedsięwzięcia z planem gospodarki niskoemisyjnej. Zdaniem Pana Wójta kompletne 
skomunikowanie Metropolii Poznań wymaga zintegrowania transportu kolejowego i 
szynowego (tramwaje) z pozostałym transportem. Obecnie trwają prace nad określeniem 
zestawu projektów, które Stowarzyszenie będzie promowało, zwłaszcza tych, które miałyby 
być realizowane w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Lista priorytetów 
tworzona będzie w zależności od wysokości możliwych do pozyskania środków.  
20.09.2013r. – posiedzenie Zarządu i Walnego Zgromadzenia Związku Międzygminnego 
„Schronisko dla zwierząt - SCHRONISKO”, gdzie poza zmianami w budżecie i wieloletniej 
prognozie finansowej zdecydowano o unieważnieniu przetargu na realizację budowy 
schroniska. Biorąc pod uwagę porę roku rezygnacja z przetargu nie spowoduje zdaniem Pana 
Wójta opóźnień w inwestycji, a przewidywane drobne korekty w projekcie pozwolą obniżyć                     
jej koszty. 

W dalszej części posiedzenia Pan Wójt poinformował, o następujących inwestycjach 
realizowanych na terenie gminy: 
- zakończono budowę zatoki autobusowej w miejscowości Komorniki, wraz z budową 
chodnika na długości 100m, 

 



 

- trwa modernizacja drogi w Markowicach, gdzie droga o nawierzchni gruntowej zostanie 
przebudowana na drogę asfaltową, 
- budowa ulic Klonowej i Bukowej w Tulcach, gdzie poza ułożeniem nawierzchni z kostki 
betonowej zostanie także wykonane odwodnienie, oraz chodnik.  
- budowa ulicy Brzozowej w Gowarzewie. 
- ogłoszono przetarg na budowę ul. Krokusowej w Tulcach. Złożone oferty przekraczały 
możliwości budżetu gminy, więc przetarg został unieważniony. 

Pan Wójt odniósł się także do niejasnych dotąd zasad finansowania zajęć 
dodatkowych w przedszkolach i wyjaśnił, że samorząd sfinansuje zajęcia z języka 
angielskiego. W ramach środków z budżetu państwa realizowane będą zajęcia z logopedii, 
religii, korekcyjno – kompensacyjne, oraz w ramach podstawy programowej prowadzona 
przez nauczycieli będzie także rytmika. Nie ma natomiast jeszcze decyzji co do formy                   
w jakiej kontynuowane będą zajęcia karate.  

W ramach konsultacji z Radą Gminy Pan Wójt poruszył kwestię lokalizacji Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych dla Gminy Kleszczewo. Obecnie, ZM GOAP  
stoi przed wyzwaniem zorganizowania takiego punktu na terenie każdej gminy, bądź w 
niektórych przypadkach jednego punktu dla kilku gmin. Pan Wójt przedstawił dwie 
propozycje lokalizacji PSZOK: 
- oczyszczalnia ścieków w Nagradowicach, 
- składowisko odpadów komunalnych w Rabowicach, w porozumieniu z gminami Swarzędz              
i  Kostrzyn. 

Pan Wójt zwrócił uwagę na fakt, że utworzenie takiego punktu niewątpliwie wiąże się 
z nowymi miejscami pracy. Całe przedsięwzięcie dotyczy jednak odpadów i być może 
powinny one być gromadzone w przystosowanym już do tego miejscu, takim jak  
składowisko w Rabowicach. 

Przewodniczący Lesiński zapytał czy opcja składowiska w Rabowicach byłaby 
aktualna do czasu powstania spalarni odpadów w Poznaniu? 

Pan Wójt potwierdził. 
Przewodniczący Lesiński zapytał czy gdyby gmina porozumiała się z Kostrzynem                 

i Swarzędzem w sprawie punktu w Rabowicach, musiałaby także partycypować w kosztach 
jego funkcjonowania? 

Pan Wójt wyjaśnił, że całość kosztów pokrywa Związek Międzygminny  GOAP. 
Radna Wojciechowska zapytała jak wyglądałaby organizacja składowiska                         

w Nagradowicach? 
Pan Wójt wyjaśnił, że najbliższy PSZOK znajduje się w Poznaniu na ulicy 

Wrzesińskiej i ten kleszczewski zorganizowany zostałby w podobny sposób. Całkowite 
wyposażenie punktu organizuje oczywiście ZM GOAP. 

Radny Rajchelt zapytał czy ewentualny PSZOK w Nagradowicach służyłby jedynie 
mieszkańcom Gminy Kleszczewo? 

Pan Wójt potwierdził. 
Radny Rajchelt zapytał czy kierownictwo składowiska odpadów w Rabowicach 

wyraża wolę prowadzenia punktu selektywnej zbiórki odpadów dla trzech gmin? 
Pan Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie tak. 
Radni jednogłośnie opowiedzieli się za lokalizacją Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych dla Gminy Kleszczewo w Rabowicach. Natomiast w przypadku 
gdyby porozumienie w tej sprawie z gminami Kostrzyn i Swarzędz nie doszło do skutku 
wszyscy radni jako propozycję alternatywną poparli punkt oczyszczalni ścieków                            
w  Nagradowicach. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

Radny Drzewiecki zapytał czy znany jest termin kolejnego przetargu na odbiorcę 
odpadów z terenu Gminy Kleszczewo? 

 



 

Pan Wójt wyjaśnił, że być może do końca roku uda się wyłonić wykonawcę usług. 
Radny Bytniewski zapytał czy prace remontowe, wykonywane w pomieszczeniu gdzie 

powstać ma świetlica środowiskowa w Kleszczewie obejmą cały ten budynek? 
Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku wykonana zostanie termomodernizacja całego 

budynku. 
Radny Łukasz Szymczak zasygnalizował, że przystanek „na żądanie” przy trasie 

Gowarzewo – Kleszczewo, bez wybudowanej tam zatoczki stanowi zagrożenie                             
dla korzystających z komunikacji gminnej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to droga powiatowa, przy której nie ma chodnika, a jeśli nie 
ma chodnika to z punktu widzenia powiatu nie może być też przejścia dla pieszych. Gmina 
stoi więc przed dylematem czy w ogóle tworzyć takie przystanki.  
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:25.  
 
 
Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska 
           Przewodniczący Rady Gminy 
          Henryk Lesiński 
 

 


